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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Vannak-e részletes adataik a babaváró hitelt fizetni 
nem tudó családokról?" 

Tisztelt Elnök Úr!

 

Nemrégiben jelent meg a sajtóban a Magyar Nemzeti Bank adatai alapján, hogy növekszik azok
száma, akik a különböző áruhiteleket, közte az idesorolt babaváróhiteleket, nem képesek törleszteni.
A bank360.hu portál szerint mindez összefügg a korábbi hitelmoratórium megszüntetésével is.

„A legnagyobb  mértékben  a  statisztika  szerint  az  úgynevezett  áruvásárlási  és  egyéb  hiteleknél
ugrott meg az utóbbi időszakban a 90 napon túl késedelmes kölcsönök összege. A 2172 milliárdos
állományból 11 milliárd forint fölött  van már a legalább három hónapja nem törlesztett hitelek
mennyisége. Az “áruvásárlási és egyéb hitelek” között tartják nyilván a babaváró  támogatásokat
is, amelyeket a jelek szerint egyre többen nem képesek törleszteni.

Jól  látszik a statisztikákból,  hogy a nagyobb arányú nem fizetés 2021 végén kezdődött,  amikor
megszűnt a törlesztési moratórium azok számára, akiknek nem született még meg a gyermekük, és a
várandósságot  sem  tudták  igazolni.  A  30  napon  túl  késedelmes  hitelek  mennyisége  azonnal  a
négyszeresére ugrott, azóta pedig már a 90 napon túl, sőt az egy éven túl késedelmes kölcsönöké is
egyre magasabb. 

A legrosszabbul azok járhattak, akik felvették a támogatott hitelt, de elváltak. Tőlük még akkor is
büntetőkamattal várják el a kölcsön visszafizetését, ha megszületett gyerekük. 2024-ben várhatóan
még tovább romlik majd a helyzet, hiszen letelik az ötéves türelmi idő a babavárót első körben
felvett házaspárok számára. A kölcsönt 2019 közepétől lehetett igényelni, és 235 ezernél is több
házaspár vette eddig igénybe. A Bank360.hu számításai szerint már legalább ezer olyan hitel lehet,



amit már nem fizetnek rendesen az adósok.”

Mindezek miatt kérdezem:

• Vannak-e a Magyar Nemzeti Banknak részletesebb adatai a babaváró hitelt 
törleszteni nem tudó családokról? Hol és milyen anyagi körülmények között élnek, 
jellemzően milyen egyéb adósságaik vannak, stb? 

• Milyen főbb okok vezethettek az eladósodáshoz? Mennyiben játszik szerepet 
mindebben a babaváró hitel feltételrendszere?

• Várható-e változás a nemrégiben hozott módosítások miatt? Az MNB szerint ezek 
pozitív vagy negatív irányban fogják inkább befolyásolni a családok eladósodását?

• Mit várnak, az idei évben mennyivel fog nőni a nemfizetők száma?
• Hogyan tudnák segíteni a jogalkotókat abban, hogy minél célzottabban lehessen 

segíteni az érintett családoknak?
 

Várom válaszát!

 

2 


